
Referat 
Møde: ekstraordinært DH IBK Bestyrelsesmøde 
Dato: 20/9 2018 
Adresse, lokale nr: Brande bibliotek 
KLokken: 18.30-21.30. 
Deltagere: Bjarne, Trine, Bernth, Steffen,, Hanne D. og Birgit 
Afbud: Birthe, Lene, Janie, Hanne J,  Eddie 
 
Info: 
Kan bruges direkte til referat HUSK at gemme dagsorden og referat som PDF. 
 

Punkt 
nummer 

Tidsramme Emne med eventuelle underpunkter. 
eventuelle bilag skal stå under punktet. 

Beslutning  
Eller Debat 

Navne på 
ansvarlig 

Deadline Status: 

punkt 1  10 min. Godkendelse af dagsorden: Godkendt 
Referat fra sidste møde: Godkendt 
Link til referat 14/8 2018 
Mødeleder Birgit Ravn 
Referent: Trine Worm Nissen 

Debat ansvarlig:   status : Nyt 

punkt 2 20 minutter orientering fra formanden: 
Orienterer om sag vedr Handicap P Pladser : Der er 
snakket med Lene Hoffmann ved kommunen. 

● Damarksgade Ikast, 3 store pladser er 
fjernet. Bjarne har bedt om aktindsigt i 
sagen. Kommunen kontakter ejeren om at få 
etableret handicap P-plads 

● Hjertet i ikast har kun 1 handicapplads 20 
meter fra indgang - den skal være 5-8 meter. 
Der skal være automatisk døråbner på. 

● Gunvor Winther er ligeledes orienteret. 
Gunvor går ind for at der skal etableres et 
tilgængelighedsudvalg 

 Bjarne   

https://docs.google.com/document/d/1nCpwn5wXKNGCtVA7MG6KeAFwKK19CfYQNKLV2WAj5M0


● Blindes arbejde har siden 2016 haft 
samarbejde med IBK omkring 
socialøkonomisk virksomhed som skulle 
ligge i hjertet. De føler IBK er ved at bakke 
ud af projektet. Der skulle beskæftiges efter 
flere paragraffer. Bjarne har sendt Psykiatri 
og Handicappolitik. De vil gerne have hele 
deres forretningsmodel for at det kan hænge 
sammen. 
 

DH beslutter at vi vil have en redegørelse omkring 
det på dagsorden til næste handicaprådsmøde - der 
17 som kunne komme i beskæftigelse helt eller 
delvist. 
 

● Foredrag omkring Handiaktiv - 9. oktober 
Møder du fordomme i Bjarne sender mail ud 
omkring deltagelse 

 

punkt 3 30 m 
Minutter 

fremlæggelse af udkast til nyt oplæg til HR 3/10  
om diagnosesamfundet. 
Allan har bedt os præcisere og forkorte oplægget 
Udkastet kan i fællesskab redigeres og bearbejdes. 
 
Trine fremlægger udkast til oplæg “Noget at 
debattere” 
Trine forklarer at formødet, hvor Bjarne ikke kunne 
deltage, at Allan Kjær ville have kogt oplægget ned 
til hvad er problemet og hvad er det vi gerne vil have 
ud af det? 
 
Vi har tilføjet spørgsmål på sidste slide 

 Trine   



Bjarne sender mail ud til politikere så de er 
orienteret om hvad der er på dagsordenen i HR,  
 
Trine laver udkast til tekst senest fredag. Tag 
udgangspunkt i det sidste oplæg.  
 
Trine sender mail ud man kan svare på hvis man 
har spørgsmål til Peter Thybo, som vi sender til ham 
og Allan Kjær Hansen inden mødet, gerne ca. en 
uge før.  

punkt 4 20 minutter Der skal efter Allan Kjærs ønske laves en tidsplan 
for punkterne på HR mødet 3/10. 
 
Tidsplan: 
1 Økonomi - 3 minutter.  
2 Budgetforlig Budget 2019 - 2022 - 20 minutter 
3 Godkendelse af Handicaprådets mødeplan 19 - 5 
minutter 
4 Orientering om udviklingen af antal underretninger 
til Familierådgivningen (E) - 15 minutter 
5 Orientering om udvikling i sagsafgørelser i 
Familierådgivningen (E) - 15 minutter 
6 Omgørelsesprocenter på Social, Børne og 
Voksenhandicapområdet på baggrund af 
Ankestyrelsesafgørelser fra 2017 - 30 minutter 
7 Oplæg fra Handicaporganisationer - 50 minutter 
8 Orientering til Handicaprådet - 7 minutter 
9 Evaluering af mødet 
10 Udmelding til pressen 
 
 
 

 Trine   



punkt 5 45 minutter Orientering om tilbagemelding fra DH centralt 
 
Bjarne:  
DH’s Lars Midtiby direktør lægger vægt på 
omgørelsesprocenter, men bjarne orienterer om at 
taskforce gruppen har været der.Midtiby mener det 
kunne være relevant at foreslå at taskforce kommer 
på besøg igen. Bjarne sender taskforce rapport. 
Rystende læsning skriver Sif og Thorkild, DHF på 
både lokal og landsplan, Sind er rystet. Midtiby 
mener vi melder ud, de står bag. 
Han mener det vil være godt at vente med at gå i 
pressen efter den 3. oktober 
 
Hjerneskadeforeningen er også rystet ved Elmer 
Gade. 
PTU er også rystet. 
Scleroseforeningen 
 
På facebook er der sevet detaljer ud om rapporten 
Link til artikel om der tales mere råt om 
handicappede i Kristlig dagblad af Maja Funch 
 
 

 Bjarne   

punkt 6 35 minutter Gennemgang af strategi for videre arbejde med 
rapporten “diagnosesamfundet”  
som vi fastlagde på sidste møde 
Strategiplan: planen som vi havde på tavlen 
 
Hvis journalister kontakter DH skal vi ikke sige noget 
før efter den 3 oktober. 
 

 bjarne  Nyt 

https://www.kristeligt-dagblad.dk/danmark/foreninger-der-tales-raat-om-mennesker-med-handicap-i-danmark
https://www.kristeligt-dagblad.dk/danmark/foreninger-der-tales-raat-om-mennesker-med-handicap-i-danmark


Herning Folkeblad: 
 
Strategi vedtaget 21/8 

1. 24/8 fremlagde vi oplæg på HR 
2. Udforme skrivelse til Basisorganisationer 

udsendt rapport i samlet fil dato? 
3. Opfølgning på svar fra basisorganisationer 
4. udforme en pressemeddelelse på baggrund af 

resultater fra pkt 2-3 
5. pkt 4 ændres da vi ikke har fået 

tilbagemelding som ønsket 
6. Vi aftaler at kontakte Maja Funch , fra 

Kristeligt Dagblad efterfølgende HR mødet 
3/10, Vi vælger Kristeligt Dagblad for at holde 
fokus på værdidebatten omkring de 
handicappede 
 

 

punkt 7 15 minutter Kommunikation i denne tid - udgår  Birgit   

punkt 8 5 minutter Økonomi - udgår  Eddie   

       

punkt 8 10 minutter eventuelt: 
Thomas Gaardsdal var forbi for at forklare om 
formulerings brøler i budgetforliget ang “etablering 
af et autismetilbud i Bording Børnehave” 
Dette kan ikke formelt ændre, og han vil henstille til 
at Simon Vanggård kommenterer på den 
formuleringsfejl til Pressen 27/9 2018  
 

    



Ansøgningspulje… der er lavet budget og 
ansøgning: 
 
Handicappris skal linkes videre ud 
 
KL Handicap og Psykiatrikonference her skal HR 
medlemmer tilmeldes til Bjarne med de workshops 
man gerne vil på - Bjarne har sendt mail ud man kan 
svare tilbage på. 
 
Overvej pressemeddelelse omkring borgervejleder - 
ansøgning omkring december. 

       

 

 


